
RADA GMINY 
CEWICE 

Protokół Nr XIV/2019 
z sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 30 grudnia 2019 r. 

Obecni na sesji; 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller przywitał 
wszystkich zebranych i otworzył X I V sesję Rady Gminy Cewice. Następnie 
stwierdził prawomocność obrad, ponieważ obecnych było 15 radnych. 

Ad. 2 

Pan Wiesław Keller odczytał porządek obrad, który przedstawiał się 
następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie bez odczytywania protokołu z X I I I sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 06.12.2019 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Cewice na lata 2020-2032, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cewice na rok 
2020, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego 
wydatków nie wygasających w roku budżetowym 2019, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Cewice, w roku szkolnym 2019/2020, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
c) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i 
zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia objętych 
dofinansowaniem w 2020 roku, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości na terenie 
Gminy Cewice, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
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c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska, 

d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miejscowości 
Maszewo Lęborskie, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy 
Cewice oraz planów pracy komisji stałych Rady na rok 2020, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) przedstawienie planów pracy przez Przewodniczących komisji stałych 

Rady oraz przez Przewodniczącego Rady Gminy, 
c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały. 

14. Przyjęcie protokołu oraz wniosków z przeprowadzonej kontroli -„ Ocena 
bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Cewice w 2018 r. w różnych aspektach 
życia". 

15. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta Gminy. 
16. Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady Gminy 

Cewice 
17. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 

a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

18. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
19. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
20. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów jednostek 

pomocniczych. 
21. Zamknięcie obrad sesji. 



Przewodniczący Rady Gminy - Pan Wiesław Keller zapytał, czy ktoś chciałby 
zgłosić uwagi do przedstawionego porządku obrad? 

Wójt Gminy Cewice zgłosił wniosek, aby do porządku obrad dzisiejszej sesji 
wprowadzić punkt 13a , o treści: podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie 
Gminy Cewice na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub 
potrzebami ruchu drogowego oraz 13b, o treści: podjęcie uchwały 
w sprawie zmiany uchwały nr V/48/2019 Rady Gminy Cewice z dnia 26 marca 
2019 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Innych propozycji nie było. 

Następnie Pan W. Keller zapytał się, kto jest za wprowadzeniem punktu 13a 
i 13b do porządku obrad X I V sesji Rady Gminy Cewice. 

Radni Rady Gminy Cewice w niniejszej sprawie głosowali następująco: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Porządek obrad X I V sesji Rady Gminy Cewice, po uwzględnieniu 
wprowadzonych zmian przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie bez odczytywania protokołu z X I I I sesji Rady Gminy Cewice 

w dniu 06.12.2019 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Cewice na lata 2020-2032, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cewice na rok 
2020, 



a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego 
wydatków nie wygasających w roku budżetowym 2019, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Cewice, w roku szkolnym 2019/2020, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
c) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form 
doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i 
zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia objętych 
dofinansowaniem w 2020 roku, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 



e) podjęcie uchwały. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości na terenie 

Gminy Cewice, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miejscowości 
Maszewo Lęborskie, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy 
Cewice oraz planów pracy komisji stałych Rady na rok 2020, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) przedstawienie planów pracy przez Przewodniczących komisji stałych 

Rady oraz przez Przewodniczącego Rady Gminy, 
c) dyskusja, 
d) podjęcie uchwały. 

13 a . Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie stawek opłat za 
zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Cewice na cele 
niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu 
drogowego, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska, 
e) dyskusja, 



f) podjęcie uchwały. 
13 b. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr W48/2019 Rady Gminy 

Cewice z dnia 26 marca 2019 r. w sprawie określenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również 
trybu ich pobierania, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) opinia Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

14. Przyjęcie protokołu oraz wniosków z przeprowadzonej kontroli -„ Ocena 
bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Cewice w 2018 r. w różnych aspektach 
życia". 

15. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta Gminy. 
16. Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady Gminy 

Cewice 
17. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 

a) przedstawienie wniosków i opinii komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

18. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
19. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
20. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów jednostek 

pomocniczych. 
21. Zamknięcie obrad sesji. 

Za przyjęciem porządku obrad X I V sesji Rady Gminy 
Cewice z uwzględnieniem wniosku Wójta Gminy, radni głosowali 
w następujący sposób: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymało się - 0. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z X I I I sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, a także godzinę 
przed sesją wyłożony był on do wglądu w sali obrad nr 1 Urzędu Gminy, w celu 
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zapoznania się. 

Uwag do protokołu nie było, więc przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z X I I I sesji Rady Gminy Cewice bez odczytywania: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 4 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Cewice na lata 2020-2032. 

Wyjaśnień do uchwały udzieliła Pani Maria Franciszczak - Skarbnik Gminy 
Cewice. 

Wójt przedstawił poziom zadłużenia na 2020 rok. Podkreślił, że na przestrzeni 
lat kwoty zadłużenia maleją. 

Pani Skarbnik omówiła zmiany w przedstawionym projekcie uchwały 
uwzględniające wnioski Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice dot. 
wykreślenia budowy skateparku w m. Siemirowice i wprowadzenie zadania pn. 
budowa ciągu pieszo-rowerowego na odcinku Cewice - Maszewo Lęborskie 
oraz zmniejszenia wydatków na przebudowę dróg gminnych, finansowanych 
w ramach funduszu dróg samorządowych, co wynika z procedury przetargowej. 

Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Cewice odczytał Uchwałę 
nr 209/g214/F/III/19 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 04 grudnia 2019 r., w sprawie opinii o projekcie uchwały 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Cewice na lata 2020-2032, która 
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Pani Skarbnik podkreśliła, że uwaga RIO została sprostowana i prognozowaną 
nadwyżkę budżetową przeznaczono na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów 
- obligacji. 

Radna Marzena Reclaf podkreśliła, że jeżeli nie są realizowane inwestycja, 
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to oznacza, że gmina się nie rozwija. Przedstawiła kwoty przeznaczone 
na inwestycje w poszczególnych latach. Poinformowała, że w Cewicach 
zostanie zrealizowane zadanie pn. budowa drogi - ul. Spacerowa, na co 
uzyskano 50% dofinansowania ze środków zewnętrznych oraz przebudowa 
drogi - ul. Osiedle Młodych gdzie również pozyskano 50 % dofinansowania. 
Ponadto zostanie zrealizowane zadanie dot. budowy drogi w Bukowinie, na co 
także uzyskano 50 % dofinansowania. Ponadto planuje się zrealizować zadanie 
pn. budowa sieci wodociągowej w miejscowości Pieski, jak również budowę 
sieci kanalizacji sanitarnej i wodociągowej w miejscowości Cewice, 
Siemirowice i Bukowina. Następnie przedstawiła inne zdania inwestycyjne, 
które planuje się zrealizować w poszczególnych latach. Pani Reclaf podkreśliła, 
że dzięki tym inwestycjom Gmina Cewice może się rozwijać i w przyszłości 
będzie mogła tym samym zwiększać swe dochody. Zwróciła również uwagę 
na to, że zmniejszył się planowany dług do 36 %. 

Pan W. Keller, podkreślił, że kierunek zaplanowanych inwestycji jest b. trafny, 
co znalazło aprobatę poszczególnych komisji stałych Rady Gminy Cewice. 
Zauważył, że te zaplanowane inwestycje będą służyły b. dużej części 
społeczeństwa Gminy Cewice. 

Pani Reclaf zwróciła również uwagę na istotność zaplanowanych zadań, pod 
nazwą: budowa ciągu pieszo-rowerowego na odcinku Cewice - Maszewo 
Lęborskie oraz budowa ciągu pieszo-rowerowego Cewice - Kamieniec, które 
zostaną dofinansowane z LGD. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad 5 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Cewice na rok 2020. 

Pani M. Franciszczak - Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany do projektu 
uchwały na podstawie autopoprawki do projektu budżetu Gminy Cewice na 
2020 rok, która stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Następnie 
omówiła plan dochodów, przychodów i rozchodów. Podkreśliła, że deficyt 
został zmniejszony o kwotę 1.288.965,94 zł. Ponadto omówiła ogólnie projekt 
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budżetu na 2020 rok. 

Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Cewice odczytał Uchwałę 
nr 210/g214/P/III/19 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Gdańsku z dnia 04 grudnia 2019 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały 
budżetowej Rady Gminy Cewice na 2020 rok oraz możliwości sfinansowania 
deficytu budżetu, która stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień do odczytanej uchwały RIO. 

Pan Wójt - Jerzy Bańka poformował, iż dochody Gminy w stosunku 
do poprzedniego budżetu zwiększyły się o ponad 5.000.000,00 zł i nie 
zaciągnięto kredytów na realizację zaplanowanych zadań. Ponadto zmniejszył 
się poziom zadłużenia. Przedstawił również informacje na temat koniecznych, 
bieżących remontów i związanych z tym wydatków. Wyjaśnił, że w trakcie roku, 
budżet gminy będzie modyfikowany i że wynika to z konieczności realizacji 
pilnych i nagłych wydatków. 

Radna Marzena Reclaf - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Rozwoju Rady 
Gminy Cewice zapytała o koszty związane z przeniesieniem przedszkola. 
Wójt poinformował, że omówi tę kwestię przy kolejnej uchwale. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały więcej nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 6 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu i planu finansowego wydatków 
nie wygasających w roku budżetowym 2019. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice. Uzasadnienie do niniejszej 
uchwały stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Radna Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Przewodniczący Rady pokreślił, że jest niewiele wydatków niewygasających do 
realizacji w przyszłym roku. W poprzednich latach było tego znacznie więcej. 
Jest z tego b. zadowolony i to świadczy o dobrej organizacji i pracy całego 
urzędu. Następnie podziękował Wójtowi i wszystkim urzędnikom za sumienną 
pracę. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwy. 

Stan Rady po przerwie - 15 radnych. 

Ad. 7 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Cewice, w roku szkolnym 2019/2020. 

Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu. 

Radna, Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

Pan Keller zapytał się, czy obligatoryjnie będzie rozliczane paliwo zgodnie 
z przedstawioną uchwałą, czy istnieje alternatywa tj. za km lub za faktyczne 
zużycie. 

Wójt poinformował, że rodzice muszą wypowiedzieć umowę. 
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Wyjaśnień udzieliła Pani prawnik. Z końcem roku, kiedy umowy dobiegną 
końca wszyscy obligatoryjnie będą musieli przejść na obowiązujący system. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 
oraz specjalności i form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2020 roku. 

Wyjaśnień do uchwały udzielił Wójt Gminy Cewice. Uzasadnienie do niniejszej 
uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 
Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi jest obszerna i była wielokrotnie 
omawiana. W związku z powyższym poprosił o wyjaśnienia do niniejszej 
uchwały bez jej odczytywania. 
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Wójt Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka udzielił wyjaśnień do uchwały na 
podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu. 

Radny - Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 10 
Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości na terenie Gminy Cewice była procedowana 
na przedostatniej sesji Rady Gminy. Uwagi zostały uwzględnione. W związku 
z powyższym poprosił o opinię do niniejszej uchwały bez jej odczytywania. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 11 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miejscowości 
Maszewo Lęborskie. 

Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
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protokołu. 

Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radny Z. Tryba zapytał się, czy nazwa ul. wynika z wniosku mieszkańców 
Maszewa Lęborskiego. 

Pan Wójt potwierdził, że tak. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 12 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości. 

Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 
Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 13 
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Cewice oraz 
planów pracy komisji stałych Rady na rok 2020. 
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Następnie Pan Przewodniczący Rady Gminy Cewice poinformował, że plan 
pracy Rady Gminy Cewice jaki i plany pracy poszczególnych komisji Rady 
zostały przesłane wszystkim radnym. Były one szczegółowo omawiane na 
posiedzeniach komisji. W związku z tym zaproponował odstąpienie od 
odczytywania poszczególnych planów pracy Rady. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 13 a 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Mariola Szyca odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie stawek opłat za 
zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Cewice na cele 
niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu 
drogowego. 

Wójt Gminy Cewice udzielił wyjaśnień do powyższej uchwały, na podstawie 
uzasadnienia do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 
Pani Marzena Reclaf przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radny Pan Daniel Wasielewski przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury Komunalnej, Inwestycji, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 13 b 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Cewice - Pani Marzena Reclaf odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V/48/2019 Rady Gminy Cewice 
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z dnia 26 marca 2019 r. w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Pani Ewa Maszota - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Cewicach 
udzieliła wyjaśnień do powyższej uchwały, na podstawie uzasadnienia 
do niniejszej uchwały, które stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Pani Anna Kubica przedstawiła pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 14 
Pani Maria Bachan odczytała protokół Zespołu Kontrolnego Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Cewice z przeprowadzonej kontroli pn.: „Ocena 
bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Cewice w 2018 r. w różnych aspektach 
życia". 

Przewodniczący Rady - Pan W. Keller podziękował za wnikliwą analizę 
bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Cewice. Wspomniał o zagrożeniu 
związanym z okradaniem domów na terenie naszej gminy. Podkreślił, że należy 
temu zaradzić, by poprawić bezpieczeństwo mieszkańców gminy. Zwrócił 
również uwagę na konieczność poprawy bezpieczeństwa na przejściu dla 
pieszych w Cewicach przy sygnalizacji świetlnej. 

Pan Wójt przedstawił informacje na temat działalności Policji na terenie Gminy 
Cewice oraz na temat funkcjonowania sygnalizacji świetlnej na przejściu dla 
pieszych w Cewicach. 

Radna M. Reclaf zaproponowała spotkanie Kierownika Policji w Cewicach 
z radnymi oraz Sołtysami Gminy Cewice. 

Wójt przychylił się do tej propozycji. 
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Pan W. Keller przypomniał, że Kierownik Policji w Cewicach jest zapraszany na 
każde posiedzenie sesji Rady Gminy Cewice. Zaproponował zorganizowanie 
osobnego spotkania. 

Pani Bachan podkreśliła, że kwestia bezpieczeństwa mieszkańców jest b. istotna 
i w związku z powyższym zaplanowano na przyszły rok, również tego rodzaju 
kontrolę. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego protokołu kontroli nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 15 

Wójt Gminy Cewice przedstawił informacje na temat wykonania uchwał 
z poprzedniej sesji. Poinformował, że uchwały: 

• w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na 2020 rok została opublikowana 06.12.2019 r. 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego, 

• w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 
do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, 
w prowadzonych przez Gminę Cewice publicznych przedszkolach 
i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 
została opublikowana 11.12.2019 r. w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Pomorskiego, 

• w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom bezdomnym 
z terenu Gminy Cewice została opublikowana 17.12.2019 r. w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Pomorskiego, 

• w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Cewicach oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania została opublikowana 
17.12.2019 r. w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego, 

• w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właściciela 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną 
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przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi została opublikowana 16.12.2019 r. w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Pomorskiego, 

• w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Cewice została opublikowana 16.12.2019 r. w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Pomorskiego, uchwała ta została zakwestionowana przez 
organ nadzorczy. 

Ponadto Wójt Gminy Cewice przedstawił blok informacyjny na poniższe 
tematy: 

• rozstrzygnięcie przetargu na odbiór odpadów komunalnych na 10 m-cy, 
• rozstrzygnięcie przetargu na budowę drogi w Siemirowicach - zostają 

oszczędności, 
• przebudowa dróg w Cewicach i związanych z tym utrudnieniami. 

Ponadto Wójt złożył podziękowania dla krwiodawców. Poinformował, że co 
3 m-ce będzie można oddawać krew i taki ambulans będzie przyjeżdżał na teren 
Gminy. Następnie podziękował za uchwalenie budżetu. 

Ad. 16 

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Rozwoju w roku 2019 
przedstawiła Pani Marzena Reclaf (załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 

Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury Komunalnej Inwestycji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska w 2019 roku przedstawił Pan Daniel 
Wasielewski (załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 

Pani Anna Kubica przedstawiła sprawozdanie z działalności w 2019 roku 
Komisji Oświaty, Opieki Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu(załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu). 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w 2019 roku przedstawiła 
Pani Maria Bachan (załącznik nr 15 do niniejszego protokołu). 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w 2019 roku 
przedstawił Pan Grzegorz Partyka (załącznik nr 16 do niniejszego protokołu). 

Wszyscy przewodniczący poszczególnych komisji stałych Rady złożyli 
podziękowania członkom komisji za sumienną pracę. 
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Przewodniczący Rady - Pan W. Keller również złożył wszystkim komisjom 
podziękowania za pracę w 2019 roku. 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Gminy - Pan Wiesław Keller poinformował, że na jego 
ręce zostały przesłane życzenia świąteczne od Senatora - K . Kleiny oraz od 
Wojewody Pomorskiego, Przewodniczącego Rady Miejskiej w Lęborku, a także 
od Burmistrza miasta Lęborka, Posła na Sejm RP - A. Mrówczyńskiego, 
Zarządu i pracowników biura LOT „Ziemia Lęborska" Łeba 
i Przewodniczącego i Zarządu Osiedla Na Skarpie w Siemirowicach. 

Ad. 18 

Interpelacji, zapytań, postulatów i oświadczeń zgłaszanych na poprzednich 
sesjach nie było. 

Ad. 19 

W związku z brakiem interpelacji, zapytań, postulatów i oświadczeń 
zgłaszanych na poprzedniej sesji, nie ma również na nie odpowiedzi. 

Ad. 20 

Sołtysi z terenu Gminy Cewice w niniejszym punkcie nie zabrali głosu. 

Wójt Gminy poinformował, że Pani Justyna Lica kończy pracę w Urzędzie 
Gminy w związku z powrotem z urlopu macierzyńskiego Pani Lidii Schulz. 
Następnie podziękował Pani J . Lica za pracę. Pan W. Keller również złożył 
podziękowania dla Pani Lica. 

Ad. 21 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Wiesław Keller podziękował zebranym za 
dobry, chodź niełatwy rok i za ciężką i owocną pracę. Złożył również 
noworoczne życzenia. 

Następnie Wójt Gminy wyraził zadowolenie z pracy z radnymi, sołtysami 
urzędnikami i prawnikami. Za co serdecznie wszystkim podziękował i złożył 
życzenia na nowy 2020 rok. 
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad X I V sesji Przewodniczący Rady 
Pan Wiesław Keller podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady 
o godz. 1550. 

Protokół sporządziła: Lidia Schulz 
Dnia 07.01.2020 r. 

PRZEWÓD itflCZĄCY RADY 

Wiesław Keller 
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